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朝陽科技大學
097學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	7068
	Course Number
	7068

	授課教師
	賴本隊
	instructor
	LAI,PEN TUI

	中文課名
	保險財務專題
	Course Name
	Sepcial Topics of Insurance Financial Analysis

	開課單位
	保險金融管理系碩士班一A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	1. 使學生了解及研究探討保險財務之基本意義及概念

2. 具備識別保險公司中有關保險財務問題及強化學術性探討與研究能力

3. 使學生具保險金融從業人員之專業態度

4. 能瞭解保險財務目前的發展情形及未來可能的方向
	Objectives
	1. Enabling students to understand and explore basic meaning and concepts of insurance finance. 

2. Having ability to identify problems of insurance finance in insurance companies and enhancing ability of academic exploration and study. 

3. Enabling students to have professsional attitudes of personnel in insurance and finance industry.

4. Able to understand current development and future direction of insurance finance.　

	教材
	1.保險財務－評估與監理(保發中心)。

2.保險公司經營所面臨的各項風險（自撰教材）。

3.其他相關的資訊與雜誌。
	Teaching Materials
	

	成績評量方式
	平時分數(40%)

期中考(30%)

期末考(30%)


	Grading
	Usual:40%

Mid-term:30%

Final-term:30%



	教師網頁
	

	教學內容
	對保險公司經營面臨的各種風險分別加予解析，並對其事前的控管與事後因應之道作深入之研究。
	Syllabus
	The course focuses on the various financial risks insurance companies may face. Interest rate risk, market risk, credit risk and liquidity risk will be discussed in the class.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

